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Komise pro kulturu a kulturní dotace Rady města Beroun 

 

Zápis č. 4/2018 
ze zasedání Komise pro kulturu a kulturní dotace Rady města Beroun, konaného dne 28. 5. 2018 

od 17:30 hodin ve velké zasedací místnosti radnice MěÚ Beroun 
 
Přítomni: 
 
Členové komise: Lenka Kuhar Daňhelová, Mgr. Petr Tichý, Mgr. Bohumila Vokáčová, Jiří Filip, Radek 
Dolejš, Jiří Pavlis (od 17:40), PhDr. Klára Beránková, Mgr. Karolina Froňková, MUDr. Vladimír Kasl 
 
Další přítomní: Mgr. Ivan Kůs (od 17:40), Ing. Simona Boldi 
 
Omluveni: Josef Štěpánek 
 
Zapisovatel: Michaela Škeříková 
Ověřovatel zápisu: Mgr. Petr Tichý 
 
 
Program jednání: 

 
1. Zahájení 
2. Informace o plnění usnesení z rady města 
3. Dotační program pro rok 2019 
4. Vstup města Beroun do Asociace českých keramických měst 
5. Různé 

 
Jednání: 
 
K bodu 1 – Zahájení 
 
Jednání komise zahájila její předsedkyně Lenka Kuhar Daňhelová, která jmenovala zapisovatelkou 
Michaelu Škeříkovou a ověřovatelem zápisu Mgr. Petra Tichého. Následně seznámila členy komise 
s programem jednání a vyzvala přítomné k jeho schválení.  
 
Usnesení:   Komise pro kulturu a kulturní dotace schvaluje program jednání. 
 
Hlasování:  8 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
K bodu 2 – Informace o plnění usnesení z rady města 
 
Informace z RM Beroun ze dne 25. 4. 2018: 
 
763/96/RM/2018 I. Rada města bere na vědomí informace o průběhu návštěvy delegace města 

Beroun v Lublani a o slavnostním odhalení pamětní desky věnované Václavu 
Talichovi v Lublani dne 19. 4. 2018. 

 
Informace z RM Beroun ze dne 23. 5. 2018: 
 
778/98/RM/2018 I. Rada města bere na vědomí zápis z jednání komise pro kulturu a kulturní 

dotace ze dne 16. 4. 2018. 
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779/98/RM/2018 I. Rada města schvaluje Koncepci podpory kultury ve městě Beroun 2018-
2030 v předloženém znění. 

 II. Rada města doporučuje 

 1. Zastupitelstvu města Beroun schválit Koncepci podpory kultury ve městě 
Beroun 2018-2030 v předloženém znění 

 2. Zastupitelstvu města Beroun uložit Radě města Beroun zajistit průběžné 
naplňování koncepce a předkládat Zastupitelstvu města Beroun návrhy na její 
případnou aktualizaci. 

780/98/RM/2018 Rada města Beroun bere na vědomí „Zprávu o použití dotací na kulturní 
činnost v roce 2017“ poskytnutých z rozpočtu města Beroun a doporučuje 
Zastupitelstvu města Beroun přijmout obdobné usnesení. 

 
Usnesení:  Komise pro kulturu a kulturní dotace bere předložené informace na vědomí. 
 
Hlasování:  8 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
K bodu 3 – Dotační program pro rok 2019 
 
V 17:40 se k jednání připojili starosta města Mgr. Ivan Kůs a člen komise Jiří Pavlis. 
 
Předsedkyně komise přivítala starostu města a vyzvala k diskuzi nad dotačním programem pro 
následující rok. 
 
Ing. Boldi nejprve přítomné seznámila s návrhem harmonogramu: 

 září – předložení dotačního programu pro rok 2019 Radě města Beroun 

 září-říjen – vyvěšení dotačního programu na webových stránkách města (31 dní) 

 říjen – vyhlášení dotačního programu, příjem žádostí (14 dní) 

 říjen-listopad – vyhodnocení žádostí 

 listopad – předložení návrhu na rozdělení dotací pro roky 2019 a 2020 Radě města Beroun 

 prosinec – předložení návrhu na rozdělení dotací pro roky 2019 a 2020 Zastupitelstvu města 
Beroun 

 
Ing. Boldi zároveň připomněla, že rozhodnutí o přidělení dotací je závislé na schválení rozpočtu města 
(vč. dotací na kulturní činnost). Pokud dojde ke změně, bude zapotřebí rozdělení dotací na základě 
aktuální podoby rozpočtu pozměnit. 
 
Mgr. Kůs doplnil, že se jedná zejména o časový harmonogram. Cílem je vyjít vstříc poskytovatelům 
kultury, aby se o přidělené výši dotace dozvěděli s předstihem a mohli tak plánovat své akce a 
projekty již od začátku nového roku. 
 
Předsedkyně komise konstatovala, že aktuální dotační program funguje a dle jejího názoru není změn 
zapotřebí. 
 
Pan Dolejš se otázal Mgr. Vokáčové jakožto příjemkyně dotací na její zkušenosti. Mgr. Vokáčová 
v návaznosti na předchozí diskuzi potvrdila, že první měsíce je zapotřebí hradit náklady z vlastních 
prostředků. Pan Pavlis konstatoval, že pro ty, kdo plánují akce na leden – květen je tato situace 
složitá. 
 
Mgr. Tichý potvrdil, že ani on nemá ke stávající podobě dotačního programu připomínek, a vyzval 
přítomné k odsouhlasení dotačního programu beze změn. 
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Usnesení: Komise pro kulturu a kulturní dotace schvaluje dotační program pro rok 2019 
v nezměněné podobě a souhlasí s navrženým harmonogramem. 

 
Hlasování:  9 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
K bodu 4 – Vstup města Beroun do Asociace českých keramických měst 
 
Mgr. Kůs v úvodu seznámil přítomné s průběhem zainteresovanosti Berouna ohledně výše zmíněné 
asociace. O jejím vzniku byl informován již před 2 roky paní Izbickou a zaměstnanci Muzea berounské 
keramiky (dále „MBK“). Město Beroun mělo možnost stát se již zakládajícím členem, ale 
z objektivních důvodů bylo rozhodnuto vyčkat a případně se k asociaci přidat po nějakém čase. 
 
MBK aktuálně dopracovalo podklady, načež byla svolána schůzka v kanceláři starosty města, jíž se 
zúčastnilo v zastoupení MBK, OŠVA a Kunštát (radní města a předseda AČKM). Získané informace 
spolu s vyjádřením paní Izbické jsou nyní předloženy členům komise. 
 
Nakonec Mgr. Kůs vyzdvihl očekávané efekty členství v AČKM pro město – podpora a rozvoj 
cestovního ruchu, činnosti MBK, keramické tradice apod. Vše je samozřejmě podmíněno zdárnou 
organizací a úspěšným čerpáním finančních prostředků. 
 
MUDr. Kasl zmínil poměrně vysoký členský příspěvek (500 € + 10 centů/obyv.). Dal ke zvážení, zda by 
nebylo výhodnější navýšit finanční podporu MBK přímo, nikoli prostřednictvím členství v asociaci. Je 
nutné zhodnotit, zda je přínos členství úměrný výši příspěvku.  
 
Bc. Škeříková informovala, že cílem asociace není jen finanční podpora akcí, dílen apod., ale zejména 
podpora národní i nadnárodní spolupráce, zkušeností a navázání kontaktů napříč členskými 
asociacemi. 
 
Mgr. Kůs dále připomněl, že keramickou tradici ve městě nelze zužovat jen na MBK. V Berouně se 
mnoho let s úspěchem konají hrnčířské trhy, na něž se daří zvát mistry svého řemesla. Skrze členství 
by bylo možné například rozšířit tuto spolupráci či organizovat plenérové akce, sympozia apod. 
 
MUDr. Kasl konstatoval, že v Berouně chybí řádné keramické zázemí. Mgr. Kůs na to odpověděl, že 
zázemí máme, leč v omezeném v rozsahu. 
 
Členové komise se na základě výše uvedené diskuze rozhodli počkat s rozhodnutím do doby, než 
získají všechny potřebné informace. 
 
Usnesení: Rozhodnutí o vstupu města Beroun do Asociace českých keramických měst se odkládá 

do doby, než bude členům komise poskytnut dostatek informací. 
 
Úkol:   Svolat schůzku za přítomnosti zástupců MBK, paní Izbické a pokud možno i předsedy 

AČKM pana Nikola Seka. Zajišťuje: OŠVA. Termín: 30. 6. 2018. 
 
Hlasování:  9 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
K bodu 5 – Různé 
 
Předsedkyně komise informovala o úspěchu návštěvy delegace města v Lublani a navázání kontaktů 
s možností dlouhodobé spolupráce. V říjnu v Berouně proběhne v rámci Talichova Berouna 
přednáška prof. Weisse, slovinského odborníka na osobnost V. Talicha, v jednání je i možnost přímé 
účasti ředitele hudebního festivalu Lublaň (a následně případná účast českých hudebníků v Lublani). 
Mgr. Kůs konstatoval, že spolupráce s Lublaní má velký potenciál. 
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Ing. Boldi zmínila plánovaný den pro sv. Ludmilu, který v Berouně proběhne 12. září. Město Beroun 
má s Tetínem uzavřené memorandum o spolupráci, na jehož základě bylo osloveno s prosbou o 
spolupráci při projektu Svatá Ludmila – 1100 let. V jeho rámci proběhly v uplynulých 2 letech 
konference na téma sv. Ludmily v Praze a na Mělníku. V Berouně proběhne akce v KD Plzeňka. 
Program bude zahájen tiskovou konferencí, následovat bude dopolední program pro děti místních ZŠ. 
Program odpoledne a večera bude věnován dospělému publiku. 
 
M. Škeříková pozvala přítomné na slavností zasazení Seydlovy lípy před kostelem sv. Jakuba, které 
proběhne 29. 6. od 15. hodin. 
 
Na závěr se Mgr. Vokáčová podělila o své pozitivní dojmy z Noci kostelů, která proběhla v místní 
modlitebně CČE. Vyzdvihla také aktivní přístup a všestrannost pana faráře Mikuláše Vymětala. 
 
Po vyčerpání programu bylo jednání ukončeno v 18:30 hod. Termín dalšího jednání prozatím nebyl 
stanoven.  
 
 
Zapsala: …………………………………………….. 
 
Ověřil: ……………………………………………… 
 
Předsedkyně komise: ……………………………………………………… 


